

First Nation Adapt

Program Description:

The First Nation Adapt program supports projects that aim to improve resiliency to climate change by improving knowledge of the issues facing communities so that they can better plan for the future. There is no deadline to apply for funding; applications for both single year and multi-year projects are reviewed on an ongoing basis until all available funding is allocated. Funding is available to First Nations communities, Tribal Councils, and Indigenous Organizations.

Climate change has had recurrent and damaging impacts to communities across Canada, as such a number of priority areas have been identified due to their frequent and severe impacts to infrastructure and emergency management. Priority areas include:

- inland flooding
- wildfires
- drought
- sea level rise, and coastal erosion
- fisheries
- winter roads

Project Types:

First Nation Adapt supports projects with a strong community focus that build capacity within communities to conduct work and monitor the changing climate. The program also promotes the gathering of Indigenous knowledge and its incorporation into planning for climate change alongside Western scientific knowledge. The program provides support for the following types of projects:

- risk assessments of climate change impacts on community infrastructure or emergency management
- development and assessment of adaptation options
- cost benefit analysis of adaptation options

Additional community funding is available to better understand the extent of potential flooding and plan adaptive measures. The floodplain mapping portion of the program provides support for communities to:

- participate in regional watershed management processes
- collect and share regional watershed data
- develop floodplain maps in order to identify flood risks to local infrastructure
- develop best practices, tools and adaptation options for flood management

For more information:

Please visit the program website, which has a link to the full program funding guidelines at: <https://www.aadnc-aandc.gc.ca/eng/1481305681144/1481305709311>, or contact us by email at aadnc.adaptation.aandc@canada.ca or by phone via the Public Enquiries Contact Centre at 1-800-567-9604.



Programme d'adaptation aux changements climatiques des Premières Nations

Description du programme:

Le programme appuie des projets qui renforcent les capacités des collectivités à composer avec les effets des changements climatiques. Il n'y a pas de date limite pour la présentation d'une demande; les demandes seront examinées de façon continue jusqu'à ce que tout le financement disponible ait été attribué. Les collectivités des Premières Nations, les conseils tribaux, ainsi que les organisations autochtones sont admissibles.

Le programme met l'accent sur les domaines qui sont prioritaires à la lumière des répercussions actuelles et futures des changements climatiques sur les infrastructures et la gestion des urgences dans les collectivités des Premières Nations. Ces priorités comprennent notamment :

- Les inondations fluviales
- Les feux de forêt ou de friches
- Les sécheresses
- L'élévation du niveau de la mer et l'érosion des côtes
- Les pêches
- La rupture des routes d'hiver

Types de Projets:

Le programme vise à soutenir la mise en commun des connaissances autochtones, la participation des collectivités aux processus de planification et le renforcement des capacités au sein des collectivités pour réaliser les travaux et surveiller l'évolution du climat. Le programme soutient les types de projets suivants :

- l'évaluation des risques liés au changement climatique sur les infrastructures ou la gestion des urgences
- la planification des mesures d'adaptation
- l'analyse coûts-avantages

Des fonds additionnels sont disponibles afin de mieux comprendre l'étendue des inondations potentielles et pour planifier des mesures d'adaptation. La partie du programme portant sur la cartographie des plaines inondables offre un soutien aux collectivités pour :

- Participer aux processus régionaux de gestion des bassins versants
- Recueillir et partager les données régionales sur les bassins versants
- Produire des cartes de plaines inondables afin de cerner les risques d'inondation touchant les infrastructures locales
- Élaborer des pratiques exemplaires, des outils et des options d'adaptation pour la gestion des inondations

Pour plus d'informations:

Veillez consulter le site Web, qui contient un lien vers le guide de financement complet : <https://www.aadnc-aandc.gc.ca/fra/1481305681144/1481305709311>, ou communiquez avec nous par courriel à l'adresse suivante : aadnc.adaptation.aandc@canada.ca ou par téléphone au Centre de contacts de renseignements du public : 1-800-567-9604.

